
 
 
 
 
 

 
 

 
Platformoverleg Ruimtelijk Domein 19 mei 2022 

 
Bijeenkomstimpressie door Hans Olthof, wethouder van Olst-Wijhe 

 
“Een bijzonder overleg. Zo kan ik het platformoverleg 
Ruimtelijk Domein van 19 mei denk ik het best 
typeren. Bijzonder om een aantal redenen: zo was 
het voor het eerst in meer dan twee jaar dat we weer 
fysiek in Raalte konden vergaderen en dat we 
voorafgaand aan en na afloop van de vergadering 
informeel konden bijpraten. Bijzonder dat we ‘live' 
met elkaar in gesprek konden over thema’s die volop 
leven: de Omgevingswet, Stikstofaanpak en het 
Nationaal Programma Landelijk Gebied. Maar het 
meest bijzondere van deze bijeenkomst was toch wel 
dat het voor een aantal van ons de laatste 
bijeenkomst was als wethouder. Gelukkig waren er 
op die donderdagochtend ook weer vertrouwde 
elementen: Karin was er en de overheerlijke koeken 
waren er ook weer! 
 
We hadden een goedgevulde agenda. Er volgde een 
terugkoppeling van het gesprek dat enkelen van ons 
hebben gevoerd met Statenleden over de nieuwe 
Omgevingsvisie. De conclusie van Lucas Mulder, 
Harrie Rietman en Erik Volmerink: de verwachtingen 
over en weer kwamen niet (goed) overeen. Om onze 
zorgen over de nieuwe Omgevingsvisie over het 
voetlicht te krijgen bij Statenleden is een andere 
vorm, een ander gesprek nodig.  
 
Vervolgens kwam de Overijsselse vertegenwoordiging in VNG-commissies en bestuurlijke netwerken 
aan de orde. Belangstellenden voor de vacatures in de verschillende VNG-commissies kunnen zich 
tot 1 juli a.s. melden bij de (landelijke) VNG. Kandidaten wordt verzocht zich ook te melden bij VNG 
Overijssel, zodat kandidatuur uit Overijssel gesteund kan worden. Ed Anker liet weten dat het voor 
Overijssel van belang is dat we goed vertegenwoordigd zijn in de VNG-commissies, zo ook in de 
commissie Ruimte, Wonen en Mobiliteit. Liesbeth Grijsen heeft zich gekandideerd als voorzitter van 
deze commissie en het zou goed zijn als we haar kandidatuur met een actieve lobby ondersteunen. 

 
Ons mooie platform kiest in september een nieuwe 
voorzitter, omdat Erik één van de wethouders is die iets 
anders gaat doen. Daarnaast ontstaan er door het vertrek 
van collega’s vacatures in andere bestuurlijke netwerken. 
Denk er deze zomer eens over na of dit misschien iets voor 
jou is.  
 
Vanuit de RES’en weinig nieuwste melden; wel komt er 
een nieuwe uitvraag aan. Dat geldt ook voor de financiële 
impact van de Omgevingswet. Zoals het er nu uitziet wordt 
de invoering van de Omgevingswet niet budgetneutraal 



gedekt. Daarom is het belangrijk dat we per gemeente weten wat de invoering ons kost, zeker met het 
oog op de evaluatie die in 2023 zal plaatshebben. Zorg dus dat je dan de goede cijfers paraat hebt!  
 
In hun terugkoppeling vanuit de VNG-commissie lieten Ed Anker en Liesbeth Grijsen weten zich 
zorgen te maken over het tempo dat het Rijk (met name minister Hugo de Jonge) aan de dag legt. Er 
worden veel programma’s opgestart en dat levert een hoge druk op bij gemeenten. Verder lijkt het 
erop dat provincies een steeds sterkere rol krijgen in het ruimtelijk domein en dat water & bodem 
leidend worden. Wat hiervan de precieze impact is voor (plattelands)gemeenten is nog niet duidelijk, 
maar dat die impact groot zal zijn staat wel vast. Liesbeth lichtte toe dat er hard gewerkt wordt aan de 
DSO (software) en dat er vanaf 1 juli met de software geoefend kan worden. BZK heeft inmiddels 
toegezegd dat er dit jaar een ondersteuningsteam paraat staat voor actieve hulp hierbij.  
 

 
Ondanks dat de provincie zich helaas had afgemeld, ging een belangrijk deel van de vergadering over 
de stikstofproblematiek en het Nationaal Programma Landelijk Gebied (NPLG). Veel zorgen bij ons 
allen: zorgen over de salderingsregeling, de inrichten van een stikstofbank, zorgen over het feit dat er 
geen/weinig perspectief is voor boeren. Kortom; we hebben allemaal zorgen over een wereld die 
momenteel stil lijkt te staan door normen die we onszelf opleggen…. 
 
Veel zorgen bij ons als bestuurders dus, vooral omdat we constateren dat provincies klem zitten 
tussen de praktijk van alledag, de rechterlijke macht en het Rijk. Sander Simonse (VNG) onderschreef 
dat in zijn toelichting op onze vragen en opmerkingen. Volgens Sander is één van de pijnpunten dat 
het perspectief op een werkzame oplossing niet (altijd) aanwezig is. Dat wordt onder andere 
veroorzaakt door de onduidelijke rol voor gemeenten. Het Rijk zou over het WAT moeten gaan en de 
gemeenten en waterschappen over het HOE, maar geconstateerd wordt dat dat HOE steeds kleiner 
wordt en dat GGA steeds meer opdrachtgericht wordt in plaats van gebiedsgericht. Daardoor loopt het 
systeem vast. Dit alles gekoppeld aan een onwerkelijk tempo door het Rijk gecombineerd met weinig 
heldere doelen maakt dat het volgens sommigen wachten is op ongelukken… 
 
Sander van Dijk had een optimistischer verhaal. In recordtempo (de stikstofdiscussie liep uit de tijd) 
lichtte hij de Bossenstrategie namens de provincie heel helder toe. Het belangrijkste doel (CO2 
vastleggen), gebeurt door de aanplant van nieuwe bossen. De bossenstrategie wordt nog vóór de 
zomervakantie vastgesteld. Dat is mooi, maar er zijn bij gemeenten ook zorgen of er wel voldoende 
(ambtelijke) capaciteit is om de strategie uit te voeren en bij de miljoenen die hiervoor beschikbaar zijn 
is géén bedrag opgenomen voor proceskosten. Dat baart zorgen. 
Vervolgens was het aan Nico de Boer om op te halen wat de stand van zaken is met betrekking tot 
conceptueel bouwen en welstand. Leidt ‘alternatief’ bouwen tot meer vertraging en botst deze 
bouwmethode met de beeldkwaliteitsplannen? Het algemene beeld bij gemeenten is dat dit wel 
meevalt. Veel gemeenten ontwikkelen nieuwe, innovatieve flex-woonconcepten waar iets meer 
vrijheid geldt wat welstand betreft. Gerard Gerrits (Hengelo) en Lucas Mulder (Staphorst) gaan 



hierover graag in gesprek. Verder hebben veel gemeenten te maken met zienswijzen. Alle inwoners 
willen meer betaalbare woonruimte als het maar niet bij hen in de achtertuin is.  
 
Zoals hiervoor gemeld, was dit voor een aantal van ons 
de laatste vergadering in deze vorm. Dat gold ook voor 
Erik die sinds 2020 voorzitter van dit gremium was. Met 
een pakket met lekkers bedankte Erik Rick Tukker en 
Karin Tempelman voor hun fijne en adequate 
ondersteuning en sprak hij een dankwoord uit.  
 
Vice-voorzitter Jan Martin van Rees bedankte Erik voor 
zijn voortvarend voorzitterschap en overhandigde hem -
hoe kan het ook anders als je uit Almelo komt- een 
pakket van Bolletje en een fles wijn. Daarna was er 
gelegenheid om met z’n allen een broodje te eten en de 
laatste formatienieuwtjes uit te wisselen.  
 
Ik wens jullie allemaal succes bij het formeren. Voor 
degenen die stoppen: bedankt voor de prettige 
samenwerking en alle goeds voor de toekomst! Een 
mooi en ontspannen zomerreces gewenst en wellicht 
tot ziens in september.” 
 


